
GRAFIK.NET
OSVAJA
TR@I[TE

Tvrtka Grafik.Net, zajedno s tvrtkom Creo iz Belgije, zna~ajno je za-

stupljena na me|unarodnom simpoziju "Ofsetni tisak". Kako bismo

bolje upoznali djelatnost i ponudu ove zastupni~ke tvrtke, razgovarali

smo s g. Kre{imirom Culjkom, suvlasnikom GrafikNeta. 
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lja~a odabrala upravo Grafik.Net kao

najkompetentnijeg i najkonkurentni-

jeg. U 3. godinu svog poslovanja

Grafik.Net ulazi sa {ezdesetak stal-

nih kupaca u Hrvatskoj.

Predstavite Grafik.Net danas!

Grafik.Net ima svega ~etiri djelatnika.

S obzirom na slo`enost Creo ure|aja

najva`niji su serviseri, prvenstveno

suvlasnik Tomislav Vi{al i mladi per-

spektivni Ivan Jaguni}, koji je u ne-

punih godinu dana savladao kom-

pletnu obuku za sve ure|aje iz Creo

ponude, te potpuno samostalno

obavlja servisne posjete.

Dakle, Tomislav je zadu`en za tehno-

lo{ki i tehni~ki dio poslovanja na{e

tvrtke, te za edukaciju svih na{ih

kupaca. Ja sam zadu`en za vo|e-

nje tvrtke, financije, marketing i pro-

daju ure|aja i aplikacija. U prodaji i

financijama anga`irana je i Nikolina

Pajni}, koja je ujedno i poslovna

tajnica Grafik.Neta. 

Predstavite ukratko svoje partnere!

S obzirom da je Grafik.Net general-

ni zastupnik tvrtke Creo, te uzima-

ju}i u obzir ~injenicu da je Creo je-

dini proizvo|a~ ure|aja za grafi~ku

pripremu za sve vrste tiska (od flekso

tiska, preko komercijalnog ofset ti-

ska do novinskog tiska), mo`ete uvi-

djeti da u potpunosti pokrivamo po-

trebe grafi~ke pripreme. Tvrtka Creo

nastala je 2000. godine spajanjem

Crea i dijela korporacije Scitexa koji

se bavio ba{ grafi~kom pripremom.

Dio proizvodnje ure|aja je u Vancu-

veru u Canadi, a dio u Hercliji u Izrae-

lu. Kao lider u svijetu, Creo sura|uje

s mnogo tvrtki kojima nadopunjuje

svoju ponudu, pa tako i mi slijedimo

njihov primjer; s ure|ajima kao {to su

razvija~ice za film i plo~e, transportni

sustavi, softverske aplikacije, ure|aji

za mjerenje i kalibraciju, specijalizi-

rani programi za novinsku industriju

itd. Evo samo nekih imena: Nors-

creen, Glunz & Jensen, Gretag, Pro-

image, Nella, Apple…

[to nudite tr`i{tu?

Grafik.Net je specijalizirana tvrtka

za konzalting, prodaju, instalaciju,

odr`avanje ure|aja i aplikacija te

edukaciju za grafi~ku pripremu kod

svih vrsta tiska. U na{em prodajnom

programu su osvjetljiva~i plo~a, os-

vjetljiva~i filma, skeneri, ure|aji za

probni otisak, programi i aplikacije

od elektronske monta`e do internet

aplikacija, programi za organizaciju

proizvodnje; dakle sve {to vam da-

nas treba da svoju ideju dovedete

do papira. Osim kvalitetne opreme,

ono na {to smo posebno ponosni je

Kre{imir Culjak

Kada je osnovana tvrtka

Grafik.Net?

Tvrtka Grafik.Net posluje od 1. rujna

2000. godine., me|utim osniva~i, To-

mislav Vi{al i ja, bili smo poznati kao

djelatnici tvrtke General Grafik, koja

je u 90-tim godinama bila generalni

zastupnik tvrtke Scitex (danas Creo).

Promjenom poslovne politike Gene-

ral Grafika i odabirom drugog stra-

te{kog dobavlja~a, Tomislav i ja smo

odlu~ili osnovati vlastitu tvrtku i na-

staviti dalje zastupati Scitex. Tako smo

postali samostalni, a prvi na{ ozbilj-

ni poslovni pothvat bio je izlaganje

na sajmu Intergrafika 2000. godine,

gdje smo ostvarili i prvu prodaju Sci-

tex (Creo) ure|aja. Prva prodaja ko-

ju bismo istaknuli je, prvi u Hrvat-

skoj, osvjetljiva~ plo~a, tvrtki Zrinski

iz ^akovca, koja je nakon vi{emje-

se~ne selekcije izme|u 5 dobav-
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opreme. Zapravo, ve} 1999. Tomislav

Vi{al je bio osposobljen za instalira-

nje i odr`avanje CTP ure|aja, a ta-

kav na~in pripreme servisera za tek

nadolaze}e ure|aje i dalje praktici-

ramo. Na `alost, nekim kupcima ta

~injenica na po~etku nije od dovolj-

ne va`nosti! Ali, probajte zamisliti da

kupite ure|aj vrijednosti 200.000,00

Eura i da Vam ga instalira strani servi-

ser te nakon toga na stranom jeziku

odr`i edukaciju na kojoj va{i djelat-

nici ne uspiju niti zatra`iti poja{njenje

kako da koriste navedeni ure|aj.

Smatram da je to nepotreban stres

i rizik, ali i danas postoje takvi dobav-

lja~i koji se usude prodavati opre-

mu bez vlastitog servisa i podr{ke.

Kod nas je edukacija na prvom

mjestu, a na{i su serviseri obu~eni

za sve ure|aje koje imamo na tere-

nu i one za koje o~ekujemo da bi ih

klijenti mogli uskoro kupiti. Obuka i

edukacija su izuzetno va`ni jer svim

ure|ajima upravljaju ljudi i kontroli-

raju ih. Ove godine Grafik.Net je

odr`ao i prvi javni te~aj iz elektron-

ske monta`e za djelatnike tvrtke

Vjesnik i Hand Design. U budu}nosti

o~ekujemo da }e interes na{ih ve}ih

kupaca za tu vrstu edukacije biti u

porastu.

Na koji na~in pratite trendove u

grafi~koj industriji?

U na{em poslu edukacija je slatka

nu`nost. Na prvom mjestu su Creo

interne edukacije koje se odr`avaju

~ak ~etiri puta godi{nje, gdje dobi-

vamo sve potrebne informacije o

na{im ure|ajima, ali i o novostima

iz grafi~kog svijeta; kompletan uvid

u ponudu konkurentskih ure|aja isl.

Na drugom mjestu su nezaobilazni

sajmovi i seminari koje obilazimo u

cijeloj Europi 3-4 puta godi{nje, a

na kraju dolaze stru~ne publikacije i

informacije s internetskih stranica

grafi~ke struke. Kao {to vidite, go-

vorimo o najmanje mjesec dana

edukacije i to je ono iz ~ega crpimo

znanje i argumente kod prezentira-

nja na{e opreme i na{ih rje{enja.

Zbog `elje za {irenjem na nova tr`i{-

ta, a temeljem dobrih kontakata sa

sajma Intergrafika 2002, od o`ujka

ove godine po~eli smo zastupati i

Makedoniju. Iako to tr`i{te nije jako

veliko, smatramo ga po`eljnim te

o~ekujemo da }e uskoro i tamo{nji

korisnici prepoznati kvalitetu i brzinu

na{ih ure|aja i servisa, kao bitan

faktor odabira opreme i dobavlja~a.

Ve} smo ostvarili i prvu prodaju, Gra-

fi~kom centru Skopje, jednoj od naj-

ve}ih novinskih tiskara u Makedoniji,

koja sada sva svoja izdanja elektron-

ski montira pomo}u na{e aplikacije

Preps. 

Kako procjenjujete mogu}nosti

grafi~ke industrije Hrvatske u

pra}enju noviteta, kako s 

tehnolo{kog aspekta, tako i s

aspekta ljudskih resursa?

Grafi~ka industrija je jedna od indu-

strija u svijetu koje se najbr`e razvi-

jaju i prate tehnolo{ka postignu}a,

{to se svakim danom potvr|uje pred-

stavljanjem novih ure|aja. Ure|aji

trebaju ispunjavati zahtjeve koje pak

name}e ubrzani tempo `ivota, gdje

je imperativ prenijeti informacije na

{to je mogu}e br`i na~in. Iako su

mnogi mislili da }e Internet biti taj

koji }e preuzeti vodstvo u informira-

nju, velik dio toga je ostao na do-

brom starom papiru. 

S aspekta ljudskih resursa, stvari su

potpuno druga~ije u Hrvatskoj. Zbog

izrazito teoretski usmjerenog obra-

zovanja i slabe tehnolo{ke oprem-

ljenosti obrazovnih institucija, kada

netko zavr{i srednje ili visoko obra-

zovanje u grafi~koj struci prakti~no

znanje mu je vrlo oskudno. Dakle,

mladoj osobi predstoji nada da }e

se zaposliti u tvrtki gdje }e ga netko

htjeti i mo}i nau~iti poslu. Tako je u

tisku, doradi, a na `alost, najgore je

u grafi~koj pripremi. Vjerujte mi, go-

vorim iz iskustva s terena - danas je

poslodavcima najve}i problem na}i

kvalitetan kadar. Naravno, oni koji

posjeduju znanje i iskustvo majstori

su svog zanata, ali takve je te{ko

na}i, a jo{ te`e zadr`ati.

Nudite li kupcima, uz ure|aj, i

usluge edukacije?

Jako va`no pitanje! Da, nudimo edu-

kaciju, i za prva ~etiri CTP ure|aja u

Hrvatskoj, od kojih je na{ bio prvi,

mi smo jedini imali i vlastiti kadar za

instalaciju, edukaciju i odr`avanje te

na{a servisna podr{ka, odnosno

izrazito iskustvo servisera i sposob-

nost brzog otklanjanja problema.

Naravno, najbitnije je prepoznati po-

slovne potrebe potencijalnih kupaca

i ponuditi im optimalna rje{enja. 

Svjedoci smo ubrzanog 

tehnolo{kog napretka u grafi~koj

industriji. Pratite li svojom 

ponudom ta kretanja?

Moram priznati da je zadovoljstvo

imati u ponudi ure|aja najmodernija

i najnaprednija rje{enja u tehnolo{-

kom smislu i to iz jednostavnog raz-

loga {to je na{ principal Creo lider u

svijetu grafi~ke opreme. Creo je je-

dan od onih koji zapravo diktiraju

tehnolo{ki razvoj u grafi~koj indu-

striji. Samo da dobijete dojam, spo-

menut }u neke od proizvoda koje je

Creo (i Scitex) prvi predstavio svijetu:

1. svjetski pre-press u boji - CEPS

2. plo{ni skener

3. interni bubanj osvjetljiva~ filma

DOLEV

4. termalni osvjetljiva~ plo~a

5. plo{ni skener s pomi~nom glavom

EVERSMART

6. automatizirani osvjetljiva~ plo~a -

LOTEM 

Mislim da s takvim dobavlja~em pri-

likom kupnje opreme mo`ete biti si-

gurni da }ete dobiti najbolje {to u

tom trenutku postoji na tr`i{tu. Svi

na{i osvjetljiva~i plo~a imaju mogu}-

nost nadogradnje na br`i rad, na

samom terenu, a neki od njih ~ak

na 3 razli~ite brzine rada, {to kod

ostalih proizvo|a~a takve opreme

nije mogu}e.

Koja tr`i{ta pokrivate?

Grafik.Net od svog osnutka pokriva

Hrvatsku i Bosnu i Hercegovinu, {to

se ti~e prodaje i servisa. Zahvaljuju-

}i na{em vrlo kvalitetnom servisu

od rujna pro{le godine, u suradnji

sa slovenskim partnerom Grafik iz

Ljubljane, pru`amo usluge servisa,

instalacije i obuke za podru~je ~itave

Slovenije. Dozvolite da spomenem

kako je biv{i distributer za Sloveniju

ostavio vrlo lo{e stanje na terenu, i

da je u to vrijeme Creo (onda Scitex)

imao vrlo lo{u reputaciju. Danas,

nakon dvije godine, prvenstveno za-

slugom na{ih servisera, stanje je ja-

ko dobro. Pored 5 CTP instalacija

odr`avamo i dvadesetak osvjetljiva-

~a filma, tako da to tr`i{te po broju

instalacija, s obzirom na veli~inu

tr`i{ta, ne zaostaje za hrvatskim.



Imate li zna~ajnijeg konkurenta na tr`i{tu?

Konkurencija svakako postoji, ali gledano s tehnolo{-

ke strane i sa strane sveobuhvatne podr{ke poslova-

nja, mislim da ipak nude manje kvalitetna rje{enja i

ure|aje. Radije bismo da je razina znanja vi{a i da u

neku ruku razmjenjujemo iskustva i mi{ljenja, no to za

sada jo{ ne postoji.

Va{a istaknuta zastupljenost na simpoziju "Ofsetni

tisak" potvr|uje va`nost te tehnike. 

Koje su joj komparativne prednosti?

Iako je ofsetni tisak izrazito zastupljen u Hrvatskoj, ne-

ke su procjene da }e u idu}ih 5 godina jedino tehno-

logija fleksotiska imati zna~ajan porast u koli~ini tiska,

a za sve ostale tehnologije predvi|a se stagnacija ili

usporeni rast. Takve procjene su razlog da se kod

odabira ure|aja uzima u obzir koliko dugo se navede-

na oprema planira koristiti te kakve su mogu}nosti na-

dogradnje na terenu, u kvantitativnom i kvalitativnom

smislu. O kvalitativnom unapre|enju ofsetnog tiska go-

vorit }emo pri predstavljanju tehnologije Square spot

koju }emo prezentirati po prvi put u Hrvatskoj, upravo

na simpoziju Ofsetni tisak i nadam se da }e to biti vrlo

zanimljivo.

Kako vidite razvoj grafi~ke industrije u Hrvatskoj u

odnosu na globalnu razinu u budu}nosti?

Mi{ljenja sam da se u Hrvatskoj prati {to se doga|a u

svijetu, prvenstveno kroz seminare i sajmove, i da je

vrijeme implementiranja novih tehnologija prili~no

kratko u odnosu na neka puno ve}a i razvijenija tr`i{ta

u svijetu. 

Koji su daljnji planovi poslovanja Grafik.Neta?

Plan nam je postati najzastupljenija tvrtka u grafi~koj

pripremi u regiji, a time naravno mislim na {ire podru~-

je nego {to pokrivamo sada. Imamo nekoliko sna`nih

argumenata za to, ali za sada neka to ostane poslov-

na tajna. 

Koja je Va{a poruka sudionicima simpozija i 

~itateljima "Ambala`e"?

Nadam se da }e simpozij opravdati o~ekivanja svih

sudionika, te da }e nau~iti jako puno jer je to glavni

cilj i interes na{eg uklju~enja u taj doga|aj. Vjerujemo

da }e na{a prezentacija biti prilika za postavljanje niza

pitanja vezanih uz Creo ure|aje i tehnologiju, a i vrijeme

izme|u prezentacija bit }e sjajna prilika za razmjenu

znanja i iskustva svih sudionika.

Zahvaljujemo na razgovoru.

(D.M.)
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